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Quan l’Emili, Secretari científic de la 
SoCMUE, em va preguntar, de forma 
casual i amb una copa de vi a la mà mentre 
sopàvem al Congrés de Màlaga, si des de 
l’Hospital Sant Pau i Santa Tecla de 
Tarragona volíem organitzar el XXIIè 
Congrés Nacional Català d’Urgències i 
Emergències de la SoCMUE, la primera 
resposta, mig en broma, mig en serio, va 
ser: “Què hauria de fer?”. Vam tornar a les 
nostres ciutats i van passar els dies, i no li 
vaig donar més importància fins que em va 
trucar per preguntar-m’ho de nou. 
Aleshores, em vaig adonar que la cosa 
anava realment de debò. 
Reflexionant, ara que tot ha passat, no sé 
si a dia d’avui tornaria a aquell moment i 
acceptaria organitzar-lo de nou. Hem tingut 
un any realment boig: crear un projecte 
organitzatiu i científic que il·lusioni i que faci 
que la gent es mobilitzi i surti contenta no 
és fàcil i menys quan ha d, implicar a tanta 
gent pel camí.  
La feina que hi ha darrera l’organització 
d’un congrés és molta més de la que es pot 
arribar a imaginar. Des del primer moment 
hi ha d’haver establert un cronograma i 
amb un any d’antelació, es van crear els 
comitès organitzador i científic. En el meu 
cas ho vaig tenir fàcil, perquè la presidenta 
del comitè científic local havia de dir-se 
Anna Palau sí o sí, per mèrit, per iniciativa 
científica i per què garantia l’èxit del 
programa. Posteriorment, va tocar cercar 
les possibles seus del Congrés per un 
aforament  difícil de preveure. Aquesta 
tasca  no va ser gens fàcil:  Tarragona té 

una oferta molt limitada, i per una 
assistència prevista d’entre 200 i 300 
persones, el Palau de Congressos quedava 
massa gran i fred. Aquest punt (i molts 
altres), es va resoldre després d’escollir 
molt bé als membres del Comitè 
Organitzador, que van proposar un lloc 
idíl·lic: el Centre Tarraconense El Seminari. 
Pels que no heu tingut la sort d’anar-hi, es 
tracta d’una antiga escola amb múltiples 
aules i dos grans claustres, que combina 
estructures romàniques del segle XII amb 
altres més contemporànies... Un contrast 
d’un gust exquisit! Les aules tenen 
capacitat per 200 assistents, però tenint en 
compte els aforaments dels anys previs i 
les sales paral·leles, ho vam trobar correcte 
per les nostres necessitats.  
A partir d’aquí, es va iniciar el compte 
enrere pels dos comitès. Per una banda, 
els membres del comitè organitzador 
anàvem bojos per trobar patrocinadors i 
poder mantenir els preus ajustats que 
permetessin l’assistència al congrés de 
tothom que volgués. Per altra, el comitè 
científic tenia la difícil tasca d’enamorar i 
innovar amb un programa de tres dies que 
la crisi obligava a compactar en dos. No 
obstant, comptàvem amb la gran ajuda dels 
comitès de la SoCMUE, que tenien 
l’experiència d’haver organitzat sols els dos 
congressos previs. En aquest sentit, 
m’agradaria mencionar especialment a 
l’Òscar Miró i agrair-li que hagi cregut en 
nosaltres i ens hagi recolzat en totes les 
decisions que hem pres, i també a l’Emili 
Gené, per viure,  literalment,  a Tarragona 
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durant tot l’any, vetllant per mantenir la 
qualitat científica del programa i orientant-
nos, a nivell organitzatiu, sobre tota la feina 
a fer.  
I és que darrera d’un Congrés hi ha 
moltíssima gent treballant (en cada taller, 
en cada taula, en cada petit detall per 
insignificant que sigui), molts conflictes 
(mantenir l’equilibri entre els pressupostos i 
la qualitat i ètica científica és complicat 
quan les negociacions amb la indústria 
farmacèutica formen part del joc) i, 
sobretot, molts nervis! Nervis per 
aconseguir que els nombres vermells no 
arribin, nervis per agradar 
organitzativament i nervis per que tothom 
assoleixi les expectatives científiques que 
havíem creat. Gràcies sincerament a 
tothom per la implicació posada i per cuidar 
fins el mes petit detall.  
I com que no hi ha res organitzat amb 
temps que no passi pel seu moment de 
crisi, nosaltres no podíem ser menys. A un 
mes del congrés, l’hotel col·laborador on 
s’allotjaven els congressistes i on havia de 
tenir lloc el sopar del Congrés, va fer fallida.  
Són moments crítics i no pares de pensar: 
qui ens manava ficar-nos en un projecte tan 
gran? Però bé està el que bé acaba, i vam 
poder trobar un altre hotel proper amb 
suficient capacitat i a un preu similar. I, 
quan només quedaven dues setmanes per 
l’inici, va sorgir el segon “problema”: es van 
començar a desbordar les inscripcions. 
Això sempre és bo, perquè el Congrés es 
mereix ser un dels millors i amb més 
assistents al nostre país, però la capacitat 
de les sales ens van fer patir molt, i el 
“càtering” per tanta gent també. He de 
confessar que, personalment, aquest 
patiment no el vaig deixar fins que no va 
acabar l’última taula de l’últim dia. I al final, 
va arribar el gran dia. Va haver-hi algun 
problema concret difícil de preveure que 
vam haver de solucionar sobre la marxa, 
però crec que tot va anar força bé, amb 
bones crítiques i la sensació de que els 
assistents s’enduien  un bon record del 

Congrés i de nosaltres, malgrat que tot 
sempre és millorable. Objectiu assolit!  
I si ara algú em preguntés si ho tornaria a 
fer, tot i que m’encanta plorar i protestar, 
estic convençuda que tornaria a dir que sí. 
Perquè? Doncs... a part de per un cert punt 
de masoquisme, perquè ens emportem lo 
millor: una experiència positiva. Aquest any 
ha estat molt dur, sense un conveni 
d’hospitals concertats, amb fortes 
retallades de pressupost i amb menys 
personal per més feina. Però durant el 
Congrés, a nivell del Servei, res de tot això 
existia, només havia moltíssima il·lusió, que 
ha perdurat més enllà de la seva finalització 
i ens ha donat impuls per definir nous 
projectes. A més, hem fet grans amics. Així 
doncs, us animo de tot cor a passar pel 
mateix, per que descobrireu  les capacitats 
d’un Servei massa acostumat a fer, 
bàsicament, feina assistencial. 
M’agradaria finalitzar aquesta petita 
editorial, agraint als integrants del comitè 
organitzador (Òscar Miró, Cinta Peri, Árica 
Fortes, Sandra Inestal, Palmira Jolonch, 
Alfonso López, Glòria Melet, Ana M Nieto, 
Àngels San José, Gilberto Alonso, 
Francesc Casarramona, Javier Jacob, 
Ricard Hernández, Pere Rimbau, Pere 
Sánchez i José Zorrilla), als del comitè 
científic (Anna Palau, Emili Gené, Elena 
Bravo, Verónica Fernàndez, Marta 
Hinojosa, Isaac Lucas, Enrique Martín, Pep 
Sánchez, Isabel Tortosa, Osvaldo Troiano, 
David Bea, Xavier Canari, Emilia Cortés, 
Antonio De Giorgi, Xavier Escalada, 
Fuensanta Fernández, Dolors García, 
Sònia Jiménez, Cristina Netto i Marta 
Paguina), a la secretaria tècnica (Oriol i 
Olaia) la seva gran feina i als residents de 
l’hospital que van col·laborar en 
l’organització. I per suposat, un grandíssim 
agraïment a tot el personal del Servei 
d’Urgències de l’Hospital Sant Pau i Santa 
Tecla de Tarragona que, malgrat no està 
dins cap comitè, no ha parat de treballar 
per tirar endavant aquest projecte. Gràcies 
a tots! 

 

	  


